
 

 
 
 
 

Referat fra bestyrelsesmødet den 12. september 2023 

 
Deltagere 
Udpegede medlemmer: Jens Christian Moesgaard Rauhe, Jesper Laubjerg, Anna Larsen, Per Bisgaard, Jane 
Dodensig Hermansen 
Medarbejderrepræsentanter: Thomas Ryltoft Larsen, Jens Nørmark Christensen 
Elevrepræsentanter: navn (klasse) Bayan Bay (3k) og Bianca-Maria Vieriu (3k) 
Rektor: Jette Rygaard 
Protokolfører: Solveig Uhrenholt Bigum 
 
 

1. Godkendelse af dagsordenen, underskrift på referatet fra sidste møde  
 
Dagsorden blev godkendt, og referat fra sidste møde blev underskrevet. 
 
 

2. Gennemgang af perioderegnskab, herunder 
a. Gennemgang af perioderegnskaber/Thomas 

 
Økonomichef Thomas Ryltoft Larsen gennemgik årsregnskabet, der er 1 mio. kr. bedre end budgettet. 
Begrundelsen findes i besparelser for at imødegå de lavere indtægter til efteråret, som skyldes lavere elevtal. Et 
lille merforbrug på lønninger skyldes merarbejde forårsaget af vikarbesætning i foråret. Udgifterne til el er 
væsentligt lavere end forventet, men vand en anelse dyrere. Revision er steget fra 98.000 sidste år til 115.000 i 
budgettet for indeværende år, mens det næste budgetår meldes at stige til 130.000. Konverteringsprocessen er 
efter sigende omkostningstung for revisorerne, og ministeriet kræver stadigt større konvertering af data. 
Bestyrelsen anbefaler at der indhentes tilbud fra andre revisorer, så beslutning om valg af gymnasiets revisor for 
2024 kan foretages på bestyrelsesmødet i december.  
 
Bestyrelsen tog perioderegnskabet og orienteringen til efterretning. 
 
Bilag: A Perioderegnskab 
 
 

3. Gymnasiets nøgletal og kvalitetssikring 
Ifølge gymnasiets kvalitetssikringssystem skal bestyrelsen orienteres om gymnasiets nøgletal og udvalgte dele af 
indsatsområderne. Rektor gennemgik gymnasiets opdaterede nøgletal jf. bilag og redegjorde for indsatserne, 
som har fundet sted gennem det sidste år. Bestyrelsen drøftede nøgletal og hidtidige indsatser og bidrog på 
baggrund heraf til at kvalificere indsatsområder for det kommende år. 
 
Bestyrelsen tog nøgletal og indsatserne 2022-23 til efterretning og bidrog til at kvalificere indsatsområder for det 
kommende skoleår.  
 
Bilag: B Gymnasiets nøgletal (VHG i tal 2023 ) 
 C Evaluering af indsatser for året 2022-23 
 D Udkast til indsatsområder for skoleåret 2023-24 

 
  

https://vhim-gym.dk/wp-content/uploads/2023/08/VHG_i_tal_2023.pdf


 

 

4. Udbud og kapacitet 
Bestyrelsen fastsatte gymnasiets udbud af studieretninger og fagpakker samt indstillede en ønsket kapacitet til 
ministeriet og regionen. Rektor præsenterede ønsket om studieretninger og fagpakker for det kommende 
skoleår – begge uændrede i forhold til indeværende år. Gymnasiet fik i foråret tildelt en kapacitet på 112 elever i 
stx (4 klasser) fra ministeriet og en kapacitet på 35 i hf (2 klasser). Sidstnævnte er sidenhen blevet hævet til 50 af 
regionen, fordi ansøgertallet gennem hele forår og sommer er steget. 
 
På nuværende tidspunkt har gymnasiet 82 stx-elever og 48 hf-elever i 1. årgang. Den beregningstekniske 
kapacitet for skoleåret 2024-25 blev udmeldt 1. september, og for VHG er den på 112 stx og 40 hf. 
 
Ledelsen anbefalede på baggrund af aktivitetsprognosen, at bestyrelsen fortsat ønsker gymnasiets kapacitet på 
5 stx og 2 hf, uanset ansøgertallet til stx i år har været lavt. Bestyrelsen besluttede, at 5 stx-klasser skal angives 
som 125 stx-elever og 2 hf-klasser som 40 hf-elever.  
 
Bestyrelsen godkendte ønsket om kapacitet på 5 stx og 2 hf og besluttede den samlede kapacitet til indstilling til 
BUVM (i antal elever). Bestyrelsen godkendte et uændret udbud af studieretninger og fagpakker. 
 
Bilag: E Bilag til vedtægter 2022 
 F Aktivitetsprognose 
 
 

5. Revidering af studie- og ordensregler 
Gymnasiet har behov for at revidere studie- og ordensreglerne med nogle præciseringer specielt for idræt og en 
tilføjelse, der handler om brugen af chatGPT og andre AI ressourcer. I forlængelse af en drøftelse i MIO 
fremlagde rektor forslag til revidering af studie- og ordensregler. 
 
Bestyrelsen godkendte de reviderede studie- og ordensregler. 
 
 G Studie- og ordensregler med markering af ændringsforslag 
 
 

6. Navneændring 
På anmodning fra bestyrelsen har rektor ansøgt om at skifte navn fra Vesthimmerlands Gymnasium og HF til 
Vesthimmerlands Gymnasium. Undervisningsministeren har imødekommet ansøgningen, og vedtægterne blev 
derfor opdateret med det nye navn. Tilsvarende blev forretningsordenen opdateret. 
 
Bestyrelsen godkendte vedtægtsændringerne med det nye navn. 
 
H Ministerens afgørelse 
I Vedtægter med markering af ændringsforslag 
J Forretningsorden med markering af ændringsforslag 
 
 

7. Nyt fra rektor og bestyrelsesformand 

• Orientering om anmodning om navneskifte 

• Orientering om gymnasiestarten for 1g og 1hf 
En god opstart med både vellykket tur til både Livø for stx og Viborg for hf 

• Orientering om sprogindsats 
Rektor viste gymnasiets nye sprogfilm, som nu også ligger på hjemmesiden på 
https://vhim-gym.dk/kommende-elev/film-om-vhg/  

• Orientering om busruteproblemer og henvendelse til borgmester og kommunaldirektør 
Borgmester, kommunaldirektør og kommunens busruteplanlægger besøgte gymnasiet i starten 
af ugen. Her fortalte elever om udfordringerne, så kommunen er klædt på forud for den 
kommende budgetlægning. 

• Orientering om opsigelse af kantinedriften 
Kantinen skal have ny forpagter fra december. Ledelsen er i dialog med både nuværende leder i 

https://vhim-gym.dk/kommende-elev/film-om-vhg/


 

 

kantinen og med HEG 

• Orientering om finanslovsforslag 2024 
Rektor orienterede om bortfald af det ekstraordinære udkantstilskud og om hvilke initiativer 
der er taget i den forbindelse, for at gøre opmærksom på de udfordringer det vil medføre. 

 
Punkterne var kortere orienteringer til bestyrelsen. 
 
 

8. Eventuelt 
 

• Orientering om at VHG er med i forskningsprojektet ”Vores Valg” om alkoholkultur. 

• Mads Brinkmann, Struer Statsgymnasium, kommer og holder oplæg for bestyrelsen i december om 
styrker og svagheder ved en fælles institution med både stx, hf, hhx og htx. 

 
 

Referent: Solveig Uhrenholt Bigum 

Godkendelse af referatet 

 
 
 
 
 
                                                                        
Jens Christian Moesgaard Rauhe    Per Bisgaard 
 
 
 
 
 
 
Jesper Laubjerg       Jens Nørmark Christensen 
 
 
 
 
 
 
Anna Larsen       Thomas Ryltoft Larsen 
 
 
 
 
 
 
Jane Dodensig Hermansen     Bianca-Maria Vieriu 
 
 
 
 
 
Jette Rygaard 


